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 24 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens verksamhetsutskott 
  
 
 
 
 
Plats och tid  Nacka stadshus, sammanträdesrummet Jelgava kl 09.00 – 09.25 

 BESLUTANDE
Tobias Nässén (M) 
Gunilla Grudevall Sten (FP) 
Hans Peters (C) 
Jan-Eric Jansson (KD) 
Maria Lähetkangas (S) 
Sidney Holm (MP) 
Helene Skantze (M) 
Jonatan Larsen (S) 
 

ERSÄTTARE 
Monica Brohede Tellström (FP) 
Christine Lorne (C) 
Anders Tiger (KD) 
Louise Ollivier (MP) 
Rolf Wasteson (V) 
 

 

Övriga deltagare Einar Fransson, Gunilla Schött, Helena Ekwall, Dick Ekman, Lena 
Dahlstedt, Helena Meier, Görel Petersson 

 

Utses att justera Maria Lähetkangas  
Justeringsdatum 26 mars 2015 Paragrafer 9 -13 
   
Underskrifter Sekreterare  

  Görel Petersson 

 Ordförande  

  Gunilla Grudevall Sten 

 Justerande  

  Maria Lähetkangas 
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BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskotts protokoll är justerat 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 24 mars 2015 
Anslaget sätts upp 27 mars 2015 
Anslaget tas ned 20 april 2015 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Görel Petersson 

Utdragsbestyrkande 
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§ 9 

Anmälningar 

Beslut 
Det fanns inga anmälningar till verksamhetsutskottet. 
 
- - - - - 
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§ 10 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott noterar delegationsbesluten till protokollet. 
 

Delegationsbeslut KSVU 2015-03-24 

Ärende Delegat 
Förändring beslutsattestanter Välfärd 
samhällsservice 2015 

Anette Böe, produktionsdirektör 

Förändring beslutsattestanter Välfärd skola 
2015 

Gunilla Schött, tf produktionsdirektör 

 
- - - - - 
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§ 11 KFKS 2015/149-001 

Samlokalisering av Strandparkens och Sjöängens 
förskolor i Älta 

Beslut 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott beslutar att Strandparkens förskola i Älta 
samlokaliseras med Sjöängens förskola från och med den 1 juli 2015. I samband med 
samlokaliseringen överförs Sjöängens förskola till Sigfridsborgsskolans skolenhet enligt 
skollagen/verksamhetsområde inom Välfärd skola. 
 
Detta beslut fattas av kommunstyrelsens verksamhetsutskott med stöd av punkten 90 i 
kommunstyrelsens delegationsordning. 
 

Ärende 
I nuläget råder en överkapacitet av förskoleplatser på Strandparkens och Sjöängens 
förskolor, som ingår i Välfärd skolas organisation. De båda förskolorna har inte tillräckligt 
med barn i sin förskolekö för att täcka lediga platser. Detta har resulterat i en ekonomisk 
förlust för Strandparken/Sjöängens förskolor. Strandparkens förskola har stora 
renoveringsbehov och ett kök som är stängt på grund av att det är utdömt. Det finns inga 
planer på att renovera förskolan då bostadsbyggnation planeras i området istället (se 
stadsplanering Älta). Välfärd skola föreslår därför att de lokaler som utgör Strandparkens 
förskola inte ska användas och att verksamheten med befintliga barn och medarbetare ska 
samlokaliseras med Sjöängens förskola, som har tre avdelningar avställda idag och som har 
nyrenoverade lokaler och fungerande kök. 
 

Handlingar i ärendet 
Välfärd skolas tjänsteskrivelse den 27 februari 2015 
 

Yrkanden 
Gunilla Grudevall Sten (FP) yrkade, med instämmande av Tobias Nässén (M) och Jan-Eric 
Jansson (KD) bifall till Välfärd skolas förslag. 

Beslutsgång 
Verksamhetsutskottet beslutade i enlighet med Gunilla Grudevall Stens yrkande. 
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Protokollsanteckningar 
Jonatan Larsen (S) lät, för Socialdemokraternas verksamhetsutskottsgrupp, anteckna 
följande. 
 
”Som grundprincip bör ärenden hanteras så att tid finns för att diskutera och informera 
berörda parter innan beslut fattas i KSVU. Medborgarnas inflytande och möjlighet till insyn 
i beslutfattande bör utvärderas från fall till fall och i möjligaste mån ses som en naturlig del 
i beslutsprocessen i en kommun som skall vara bäst på att vara kommun.” 
 
Sidney Holm (MP) lät, för Miljöpartiets verksamhetsutskottsgrupp, anteckna följande. 
 
”Miljöpartiet har tidigare drivit att verksamhetsförändringar av detta slag inte får delegeras 
till ett utskott utan ska beslutas av kommunstyrelsen. Kommunallagens § 34 är väldigt 
tydlig med att den här typen av ärenden inte får delegeras från kommunstyrelsen till ett 
utskott, någonting som även kommunens egna revisorer påpekat. Nedläggning av skolor är 
beslut som ofta rör upp känslor och vi anser att föräldrarna borde ha informerats innan 
beslutet fattades. För att visa att vi politiker i kommunen inte ser lättvindigt på denna typ 
av beslut borde beslutet ha fattats vid nästa kommunstyrelsesammanträde. På så sett hade 
vi förvissar oss om att ärendet fått en bättre genomlysning, fler politiker getts möjlighet att 
delta i debatten innan besluten fattas och olyckliga överraskningsmoment undvikits. 
 
Miljöpartiet yrkade inte under mötet på att ärendet skulle lyftas till kommunstyrelsen då 
detta hade lett till onödiga extra kostnader eftersom ärendet kom upp med för kort varsel. 
Miljöpartiet tycker dessutom förslaget såsom det presenterats är bra och hade med största 
sannolikhet bifallit förslaget senare i kommunstyrelsen.”    
 
Tobias Nässén (M), Hans Peters (C), Jan-Eric Jansson (KD) och Gunilla Grudevall Sten 
(FP) lät gemensamt anteckna följande för Allianspartierna. 
 
”Sammanläggningarna av förskoleenheterna Strandparkens och Sjöängens förskolor i Älta 
och Ängslyckans och Skogsgläntans enheter i Forumområdet bedömer vi vara positiv för 
att skapa bättre och mer långsiktiga utvecklingsmöjligheter för verksamheterna, och 
sammantaget ge en ökad kvalitet i verksamheten samt en bättre situation för barnen. 
Däremot hade vi helst sett att berörda föräldrar hade fått information om de förestående 
förändringarna innan KSVU fattat beslut. 
  
Mot den bakgrunden kommer KSVU vid ett kommande sammanträde att diskutera 
principerna för hur vi fattar beslut och hur kommunen på bästa möjliga sätt kommunicerar 
med och informerar berörda parter såsom föräldrar, elever och personal.” 
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Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Från Vänsterpartiet tror vi att förslaget till sammanslagning är bra för barn, föräldrar 
personal och verksamhet. Vi förtroendevalda får nu ta beslutet på de grunderna utan att ha 
fått någon återkoppling från föräldrarna. Även om det är vi som får ta ansvaret för beslutet 
hade det varit av stort värde att ha haft föräldrarnas synpunkter som en del av 
beslutsunderlaget.”  
 
- - - - - 
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§ 12 KFKS 2015/149-001 

Samlokalisering av Ängslyckans och Skogsgläntans 
förskolor i Forumområdet 

Beslut 
En-avdelningsförskolan Ängslyckan ska samlokaliseras med förskolan Skogsgläntan som 
båda tillhör Välfärd skolas verksamhetsområde Järla-Jarlaberg.  
 
Detta beslut fattas av kommunstyrelsens verksamhetsutskott med stöd av punkten 90 i 
kommunstyrelsens delegationsordning. 

Ärende 
Ängslyckans förskola ligger inrymd i ett bostadshus i Nacka-Forum området. Den tillhör 
enheten Järla-Jarlaberg som består av två skolor och ytterligare tre större förskolor inom 
Välfärd skolas organisation.  
 
Med dagens krav på öppettider och hög kvalitet i verksamheten för alla barn lyckas inte 
förskolan gå runt ekonomiskt. Välfärd skola föreslår därför att förskolan samlokaliseras 
med förskolan Skogsgläntan, som ligger i samma område och tillhör samma 
verksamhetsområde. 

Handlingar i ärendet 
Välfärd skolas tjänsteskrivelse den 10 mars 2015. 

Beslutsgång 
Verksamhetsutskottet beslutade i enlighet med Välfärd skolas förslag. 

Protokollsanteckningar 
Jonatan Larsen (S) lät, för Socialdemokraternas verksamhetsutskottsgrupp, anteckna 
följande. 
 
”Små förskolor har svårt att få ekonomin att gå ihop i dagens Nacka. Sedan hyrorna höjdes 
har små förskolor ställts inför att ”växa” eller slås ihop/läggas ned med konskevenser för 
barn, föräldrar och pedagoger. Principer om mångfald och att förskolor skall ligga nära 
brukarna riskerar att i förlängningen inte kunna uppfyllas. Denna tendens bör tas på allvar.  
 
Förskolornas kostnader är antingen marknadsstyrda (personal) eller en hybrid (hyrorna och 
checkbeloppen) och avhängit beslut i kommunen. Denna mix av olika system utan 
koppling till varandra leder till problem att möta de rimliga men höga kvalitetskrav vi bör 
ha på våra förskolor i Nacka kommun. Det är sorgligt att direkt försvåra all önskan om 
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mångfald, närhet och kvalitet eftersom enda sättet att få en förskola att bära sig är att skapa 
större enheter med större upptagningsområden.  
 
Vi vill också notera att grundprincipen bör vara att ärenden hanteras så att tid finns för att 
diskutera och informera berörda parter innan beslut fattas i KSVU. Medborgarnas 
inflytande och möjlighet till insyn i beslutfattande bör utvärderas från fall till fall och i 
möjligaste mån ses som en naturlig del i beslutsprocessen i en kommun som skall vara bäst 
på att vara kommun.” 
 
Sidney Holm (MP) lät, för Miljöpartiets verksamhetsutskottsgrupp, anteckna följande. 
 
”Miljöpartiet har tidigare drivit att verksamhetsförändringar av detta slag inte får delegeras 
till ett utskott utan ska beslutas av kommunstyrelsen. Kommunallagens § 34 är väldigt 
tydlig med att den här typen av ärenden inte får delegeras från kommunstyrelsen till ett 
utskott, någonting som även kommunens egna revisorer påpekat.  
 
I det här fallet anser vi dock att beslutet är så pass litet att det kan beslutas på delegation 
utan att det strider mot kommunallagen. Dessutom tycker vi att förslaget såsom det 
presenterats är bra och hade med största sannolikhet bifallit förslaget i kommunstyrelsen.”    
 
Tobias Nässén (M), Hans Peters (C), Jan-Eric Jansson (KD) och Gunilla Grudevall Sten 
(FP) lät gemensamt anteckna följande för Allianspartierna. 
 
”Sammanläggningarna av förskoleenheterna Strandparkens och Sjöängens förskolor i Älta 
och Ängslyckans och Skogsgläntans enheter i Forumområdet bedömer vi vara positiv för 
att skapa bättre och mer långsiktiga utvecklingsmöjligheter för verksamheterna, och 
sammantaget ge en ökad kvalitet i verksamheten samt en bättre situation för barnen. 
Däremot hade vi helst sett att berörda föräldrar hade fått information om de förestående 
förändringarna innan KSVU fattat beslut. 
  
Mot den bakgrunden kommer KSVU vid ett kommande sammanträde att diskutera 
principerna för hur vi fattar beslut och hur kommunen på bästa möjliga sätt kommunicerar 
med och informerar berörda parter såsom föräldrar, elever och personal.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Från Vänsterpartiet tror vi att förslaget till sammanslagning är bra för barn, föräldrar 
personal och verksamhet. Vi förtroendevalda får nu ta beslutet på de grunderna utan att ha 
fått någon återkoppling från föräldrarna. Även om det är vi som får ta ansvaret för beslutet 
hade det varit av stort värde att ha haft föräldrarnas synpunkter som en del av 
beslutsunderlaget.”  
- - - - -  
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§ 13 

Övriga frågor 

Beslut 
Verksamhetsutskottet beslutar att gemensamt föra en principdiskussion i frågan huruvida 
verksamhetsutskottet ska fatta beslut innan eller efter medborgare delges information om 
eventuella framtida förändringar. 
 
- - - - - 
 
 
 


